

Implementation: Re-identification of positions is complete. Development of the other aspects noted above is part of the re-organisation of official languages policies and administration now under way.

ii) In consultation with the Public Service Commission and other Foreign Service Departments, the Department will formulate a policy for the periodic retesting of rotational staff to ensure that second language skills remain at the required level.  
Activity completed by June 30, 1979

iii) The Department will undertake a study of the senior grades in all rotational and non-rotational groups as to the likely effects of retirement, invocation of incumbent's rights and promotion to the grade on training schedules which will be revised accordingly.  
Activity under way by December 1978

iv) In consultation with Personnel Operations Division, Personnel Policy and Official Languages Division will develop an official languages training plan to be effective immediately.

Implementation: A tentative training plan has been developed in consideration of the Department's requirements in official languages capability and keeping in mind the exigencies of the Department's daily operations. A sample of the training plan attached as pages 70 and 71 outlines the Department's official languages training priorities by level and occupational group for fiscal years 1978/79 to 1981/82 inclusive.

Mise en oeuvre: La redésignation des postes est achevée. L'exécution des autres étapes susmentionnées fait partie du réaménagement en cours de l'administration et des politiques des langues officielles.

ii) En consultation avec la Commission de la Fonction publique et les autres ministères appartenant au service extérieur, le Ministère élaborera une politique prévoyant la tenue périodique de tests destinés à s'assurer que les employés permutants conservent la connaissance voulue de la langue seconde.  
Terminé d'ici au 30 juin 1979

iii) Le Ministère effectuera une étude de niveaux supérieurs de tous les groupes permutants et non permutants dans laquelle on examinera les incidences probables de la retraite, de la revendication des droits du titulaire et de l'avancement du calendrier des cours, lequel sera révisé en conséquence.  
En cours d'ici décembre 1978

iv) En consultation avec la Direction du personnel (affectations), la Direction de la politique du personnel et des langues officielles concevra un programme de formation linguistique applicable sur-le-champ.

Mise en oeuvre: On a mis au point un projet de formation en fonction à la fois des compétences linguistiques exigées du Ministère et des impératifs du service quotidien. Un extrait du plan, figurant aux pages 70 et 71 énonce, pour les exercices financiers de 1978-1979 à 1981-1982 les priorités de la formation en langues officielles du Ministère par niveau et par groupe d'occupation.

The training plan will be adjusted in accordance with changes in the language requirements of positions and in the composition of each employee group and level.

Le programme de formation sera rajusté en fonction des changements dans les exigences linguistiques des postes et dans la composition de chacun des groupes et niveaux d'employés.

OBJECTIVES, GOALS AND ACTIVITIES

OBJECTIFS, BUTS ET MESURES

5. OFFICIAL LANGUAGES ADMINISTRATION

5. ADMINISTRATION DE LA POLITIQUE DES LANGUES OFFICIELLES

Objective

Objectif

To develop an ongoing, integrated Departmental Official Languages Program with an administrative structure comprising appropriate human and financial resources, organizational capacity, competence in policy development and program implementation and possessing the ability to audit and evaluate the effectiveness of the implementation of this program.

Mettre au point pour l'ensemble du Ministère un programme permanent et global des langues officielles assorti d'une structure administrative lui donnant les ressources humaines et financières suffisantes, des attributions organisationnelles, le pouvoir d'élaborer des politiques et d'appliquer des programmes, et enfin le pouvoir de vérifier et de mesurer l'efficacité de la mise en application dudit programme.

Goals

Buts

i) To create and maintain in the Department an Official Languages Program Unit responsible for the Official Languages Plan and for the development of policies and activities required to implement an Official Languages Program for the Department of External Affairs.

i) Créer et garder au Ministère une Section du Programme des langues officielles chargée de mettre en application le présent Plan des langues officielles et d'élaborer les politiques et les mesures nécessaires à la mise en oeuvre d'un Programme des langues officielles pour le ministère des Affaires extérieures.

ii) To establish an evaluation capability to monitor the effectiveness of the Official Languages program, the degree of compliance with the Department's plan and central agency requirements, and to measure the efficiency of the operation.

ii) Établir un mécanisme d'évaluation chargé de contrôler l'efficacité du Programme des langues officielles, le degré de fidélité au Plan du Ministère et aux exigences des organismes centraux ainsi que le rendement de l'opération.